

## Antara Keseragaman dan Penstandardan: Ke Arah Pencapaian Pedoman Sebutan Bahasa Melayu Singapura



### Mohd Aidil Subhan

Pensyarah, Institut Pendidikan Nasional

**Tarikh:** Rabu, 6 April 2011

**Masa:** 11.00-12.30tgh

**Tempat:** ALC Journal Room (NIE3-03-39)  
Institut Pendidikan Nasional, NTU

### Abstrak

Pembakuan sebutan bahasa Melayu telah diperkatakan dalam perancangan korpus bahasa Melayu semenjak 1956. Isu utama yang sering diperkatakan adalah mengenai penentuan sebutan yang standard ataupun baku. Sebelum 1956, sebutan Johor-Riau telah dijadikan yang standard atas alasan bahawa rantau tersebut menjadi pusat perkembangan bahasa Melayu ketika itu. Namun, semenjak 1956, Kongres Bahasa & Sastera Melayu Ketiga telah meluluskan resolusi agar sebutan Johor-Riau tidak lagi diambil sebagai yang standard. Pada tahun 1988, Kerajaan Malaysia mula mendukung perubahan standard dari Johor-Riau kepada sebutan baku dan diamalkan dalam media massa serta sistem pendidikan mereka. Pada tahun 1993, Singapura pula melancarkan Program Sebutan Baku Bahasa Melayunya yang berlandaskan pedoman di Malaysia. Pada tahun 2000, kerajaan Malaysia telah memansuhkan pendudukan mereka akan sebutan baku dan telah kembali kepada sebutan Johor-Riau. Namun, Singapura masih lagi berpegang teguh kepada sebutan baku berlandaskan pedoman yang lalu.

Kertas ini akan mencatatkan sejarah perkembangan perancangan korpus bahasa Melayu dari aspek sebutan dan mengutarakan argumen menyokong dan membantah perlaksanaan sebutan baku bahasa Melayu. Akhir sekali, kertas ini akan memberi beberapa saranan mengenai langkah yang boleh diambil pihak Singapura dalam hal ini terutama sekali berdasarkan kemahiran abad ke-21 yang diperlukan dan berlandaskan perubahan lanskap pendidikan di Singapura.

### Biodata:

Pengkaji telah berkecimpung dalam dunia pendidikan selama 23 tahun sebagai seorang guru sekolah rendah, ketua subjek di sekolah menengah, dan kini pensyarah dalam bidang kurikulum & pedagogi di Institut Pendidikan Nasional. Bidang kajian beliau adalah perancangan kurikulum, gaya serta strategi pengajaran & pembelajaran, dan perancangan bahasa. Beliau kini sedang mengejar PhDnya dalam bidang perancangan bahasa dengan rujukan khusus terhadap dasar dwibahasa Singapura dan kesannya terhadap bahasa Melayu.



**Semua dipersilakan hadir!**

